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Összefoglaló a Képviselő-testület 2017. augusztus 31-i testületi üléséről 

A polgármesteri jelentésben elhangzott, hogy két 
vagy három testületi üléssel ezelőtt elvállalta, hogy 
megpróbál egy villamos ipari gépekre szakosodott 
szakértőt szerezni, és amit Egyeken Farkas Sándor és 
Juhász Sándor közösen kifejlesztett, megvizsgáltatja 
egy szakértővel. Akire gondolt, hogy a Budapesti 
Műszaki Egyetemről el tudná hívni, nyugdíjba vonult 
és nem tud már ilyen feladatokat vállalni. 
Elgondolkodott azon, hogy szerencsés-e az, ha idehoz 
bármiféle szakértőt, mivel Farkas Sándorral 
megromlott a kapcsolata, és tart tőle, hogy az általa 
idehozott szakértő véleményét nem fogják elfogadni, 
hiába fizet érte az önkormányzat. Kéri a Képviselő-
testület tagjait, hogy ezt a feladatot vegyék le a 
válláról. Nem akar gátja lenni ennek a vizsgálatnak, 
szeretné aláírni, hogy megbíznak egy erre alkalmas 
szakértőt. Erre van is fedezet. A Képviselő-testület 
arra szavazott akkor, hogy nézessék meg egy 
szakértővel, ha valakinek van ismerőse, bárkit 
javasolnak nem fog az útjába állni. Ha azt szeretnék, 
hogy ebből legyen valami, akkor várja a segítséget. 
Most ülésezett a Kétöklű Szociális Szövetkezet. 
Baloghné Englert Klárával, és Bóta Barbara 
aljegyzővel közösen összeállítottak egy pályázatot, 
aminek az a lényege, hogy a temetkezési 
tevékenységet a szociális szövetkezettel szeretné 
végeztetni. A Belügyminisztérium nem zárkózott el 
előle. Ez azért is jó lenne, mert van egy 36 hónapos 
támogatott időszak, utána pedig egy 18 hónapos 
fenntartási időszak. Azt gondolja, hogy a szociális 
szövetkezet ezt a tevékenységet ez után az időszak 
után, állami támogatás nélkül is önfenntartó módon 
el tudná látni. Most 52,5 millió forintra lehetett a 
pályázatot benyújtani. Beszéltek róla, hogy akarnak 
egy kegytárgy boltot nyitni, illetve a szolgáltatást 
önkormányzati kézbe szeretnék venni. Ez erre egy 
kitűnő alkalom. Azt látni kell, hogy a szociális 
szövetkezetnek nincs forrása a kegytárgybolt 
felépítésére, elindítására, gépjárművásárlásra, illetve 
fejlesztések végrehajtására a temetőben, erre 
továbbra is az önkormányzat a legalkalmasabb.  
A telekházi óvodát a fenntartó bezárta. Ebben a 
hónapban volt a püspöknél, és próbálta megnyerni, 
hogy közösen keressék a lehetőségét annak, hogy 
Telekházán egy kb. 100 fős bentlakásos idősek 
otthona valósuljon meg. Kérte a püspököt, hogy egy 
hónapon belül próbáljon meg választ adni, hogy 
tekinthetik-e ezt közös célnak.  
A Pénzügyi Bizottság ülésén szó volt arról, hogy az 
Attila telepen, 3 hektáron napelem park fog létesülni. 
Úgy néz ki, hogy szeptember közepén tudnak arról 

dönteni, hogy a 3 területet a szándéknyilatkozat 
szerint értékesítik. Egy következő testületi ülésen 
pedig javasolni fogja, hogy a bevételből az Újtelepi 
Általános Iskola melletti ingatlanra, ami régen is 
önkormányzati ingatlan volt, tegyenek vételi 
ajánlatot. 
Régen beszélnek Egyeken az új szennyvíztelep 
kialakításáról, és a szennyvíz gerinchálózat 
bővítéséről. Sikerült aláírnia a szennyvízberuházás a 
kiviteli szerződését, sőt időközben aláírta Görbeháza, 
Nagyrábé és Polgár is. Ezen a 4 településen akár 
indulhatna is a beruházás, ha nem hiányozna még 1 
milliárd forint a kivitelezéshez. Ez a döntés a Kormány 
előtt van és őszre ígérték a döntést.  
A Hunyadi u. 30. sz. alatti önkormányzati 
vendégházat elkezdték bebútorozni, és szeptember 
közepe táján, lesz egy kisebb körű ünnepélyes 
átadása. Ha az be lesz rendezve a testvértelepülések 
delegációit szinte korlátozás nélkül tudják fogadni. 
A kérdések, interpellációk napirendi pontnál Hajduné 
Holló Katalin köszönetet mondott a Sarudi 
élménypark igazgatójának, aki vízi bicikli 
adományával lehetővé tette, hogy ez a szórakozási 
lehetőség is elérhető legyen a településen. 
Soltész Gábor kifogásolta, hogy a település lakott 
területének 200 méteres körzetében eszméletlen 
parlagfű fertőzöttség tapasztalható. Vannak olyan 
napraforgó táblák, ahol nem látszik ki a napraforgó a 
parlagfűből. Ez 100 m-re van a legelső háztól a falu 
szélén. Irdatlan mennyiségű ember tüsszög, köhög a 
faluban. Ki lett adva utasításba a polgárőröknek, és 
ezt az állítást hamarosan képekkel is alá fogják 
támasztani. Más településeken sincs ez megoldva, 
nem tudja, mit lehetne ezzel tenni. Válaszként 
elhangzott, hogy az MVH műholddal be tudja 
azonosítani a parlagfüvet, és küldi is ki a bírságot. 
Belterületen a Jegyző az illetékes, külterületen pedig 
a Magyar Vidékfejlesztési Hivatal. 
 
Egyek Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-
testülete úgy határozott, hogy: 

 elfogadja Egyek Nagyközség Önkormányzatának 
és intézményeinek 2017. I. félévi 
gazdálkodásáról szóló beszámolót, 

 az Egyeki Szöghatár Nonprofit Kft. 2017. I. félévi 
gazdálkodásáról szóló beszámolót elfogadja, 

 Vadász Bélát a Pénzügyi, Településfejlesztési, 
Oktatási és Sport Bizottság nem képviselő 
tagjának megválasztja, 

 a felülvizsgált Helyi Esélyegyenlőségi Programot 
(melynek része az Intézkedési Terv) elfogadja, 
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 a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 
Ösztöndíjpályázat 2018. évi fordulójához 
csatlakozik, 

 a 4069 Egyek, Rákóczi u. 30. szám alatti 
ingatlant forráshiány miatt nem vásárolja meg, 

 a 4069 Egyek, Dankó P. u. 20. szám alatti 
ingatlant forráshiány miatt nem vásárolja meg, 

 a 4069 Egyek, Domb u. 25. szám alatti 
megvételre felajánlott ingatlant csak 
térítésmentesen fogadja el, amennyiben az 
ingatlan per és tehermentes, 

 a Dózsa Gy. u. 52. sz. alatti ingatlanra tett vételi 
ajánlatot 4 igen szavazattal 4 tartózkodás 
mellett nem fogadja el. Megjegyzem mivel 
kettő fő képviselő meggondolta magát a 
következő rendkívüli ülésen egyhangú 
szavazattal fogadtuk el az ajánlatot. 

 a Hajdú-Bihar Megyei Kormányhivatal 
hulladékgazdálkodással kapcsolatos 
tájékoztatását tudomásul veszi. 

Összeállította: Dr. Miluczky Attila, polgármester 
 

 

***************************************************************************************** 
 

Összefoglaló a Képviselő-testület 2017. szeptember 28-i testületi üléséről 

 
A polgármesteri jelentésben elhangzott, az előző 
testületi ülésen arról döntöttek, hogy a látássérültek 
számára megpróbálnak a könyvtárban egy laptopot 
adni. Megnézték és azt nyilatkozták, hogy számukra 
ez a laptop nem megfelelő, és továbbra kérik, hagy 
vegyék meg azt, amit ők szeretnének.  A döntés úgy 
szólt, hogy ha ez nekik nem megfelelő, akkor 
megveszik, és ezt a támogatást a jövő héten el fogja 
juttatni a látássérülteknek. 
Megvoltak az Ohati és a Teleki napok. Az Ohati 
napokra sajnos nem kaptak meghívót, de a Teleki 
napokra minden képviselő kapott.  
Voltak az Oroszlányi ipari parkban Tiszacsege 
Polgármesterével. Hihetetlen, hogy milyen 
munkaerőhiány van. Három cégnél voltak, cégenként 
kb. 200 embert keresnek. Arra kérte őket, hogy 
jöjjenek Egyekre és hozzanak ide gyártó 
kapacitásokat. A következő hónapban október 1-től 
az összes céget fel fogja keresni, amit az ipari 
parkokban talál, és megpróbálja őket személyesen is 
rávenni arra, hogy jöjjenek ide erre a településre. A 
településen van kb. 1000 ember, akinek lenne 
létjogosultsága, hogy betanított munkát végezzen az 
ipari parkban.  
Kb. 200 ipari park van az országban. Az ott lévő 
cégeket egyenként felkutatják, és körútra fog indulni 
másodmagával. Most nagy szükség van a betelepülő 
cégek felkutatására. Az ipari park tervezési folyamata 
valamikor december végén fog lezárulni, a kiviteli 
terveket december végére ígérték. Tehát annak a 
cégnek, aki idejön a településre, a teljes 
infrastruktúráját bele tudják tervezni a pályázatba, és 
ezzel egy cég több 10 millió forintot takaríthat meg, 
és időben is rengeteget spórolhat. Oroszlányban 1 m2 
ipari park 3500,- Ft-ba kerül, ami azt jelenti, hogy egy 
1 hektáros ipari parki terület 35 millió forint. Ő ezt az 

idecsábítandó cégeknek ingyenesen fogja ajánlani,  
hátha elérik, hogy kb. 500 fős munkahely létrejöjjön a 
településen. Hatékonyabbnak tartja a személyes 
megkeresést, mintha bármilyen fórumon hirdetnek, 
mert nem tudják, hogy ezek az emberek mit 
olvasnak, mit néznek, azt meg nem tudják pénzzel 
megfizetni, hogy a hirdetés egyfolytában menjen a 
televízióban. 
A kérdések, interpellációk napirendi pontnál Soltész 
Gábor képviselő elmondta, hogy „a múltkori testületi 
ülés anyagában, a polgármesteri jelentésben volt egy 
nyomozást megszüntető határozat. Az elmúlt egy-két 
hétben az egyik közösségi oldalon kialakult egy vita, 
hogy a Képviselő-testület egésze mutyizott, és meg 
lettek gyanúsítva, hogy előnytelen csereszerződést 
kötöttek az egyik képviselővel. Sajnálatos, hogy akkor 
nem hangzott el, hogy a rendőrség ezt a nyomozást 
bűncselekmény és minden egyéb hiányában nem volt 
hajlandó elkezdeni. Ezzel kapcsolatban megrángattak 
mindenkit, idehozták az egyik országgyűlési 
képviselőt, akit fél információkkal láttak el. Az 
országgyűlési képviselő a fél információk alapján a 
legfőbb ügyészhez fordult, ami arra volt jó, hogy a 
település képe pár napig ismét rossz színben 
tűnhetett fel azok előtt, akik tájékozatlanul hallottak 
erről.  
Ezzel kapcsolatban a múlt héten, csütörtökön 
próbáltak képviselői fogadó órát tartani, de azok az 
emberek, akik a port felverték nem voltak hajlandóak 
elmenni azért, hogy a tények alapján 
bizonyosodjanak meg arról, hogy valójában nem 
történt semmi. Szomorú, hogy olyan emberek 
akarták elverni rajtuk a port, akik 2009-ben több 
millió forintos kárt okoztak az önkormányzatnak 
azzal, hogy személyes ambíciók alapján feloszlatták a 
Képviselő-testületet.” 
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Egyek Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-
testülete úgy határozott, hogy: 

 a Domb utca ivóvíz gerinchálózat cseréje 
nélkül törekedni kell arra, hogy az útjavítási 
munkálatok minél hamarabb befejeződjenek, 

 szándékában áll csatlakozni alapító tagként a 
„Lódobogás” Szociális Szövetkezethez, 

 az önkormányzati tulajdonú bérlakások 
bérleti szerződését a jövőben közjegyzői 
okiratba kell foglalni, a lakásbérleti 
szerződéssel járó közjegyzői díjat a leendő 
bérlőknek kell vállalniuk, 

 a Tárkányi Béla Könyvtár és Művelődési Ház 
tevékenységéről szóló beszámolót elfogadja 
azzal, hogy a jövő évben legalább 6 könyvtári 
program kerüljön megrendezésre, 

 a Művelődési ház és könyvtár vezetője 
(magasabb vezető) munkakör betöltésére 
vonatkozó pályázat elbírálása során az 5 év 
szakmai tapasztalat előnyt jelentsen, 

 utólag jóváhagyja, hogy a Szent János 
Katolikus Óvoda, Egységes Óvoda- Bölcsőde 
és Általános Iskola (4069 Egyek, Fő u. 3.) 
visszaadja a Citroen Jumpy típusú LMA-682 
frsz-ú gépjármű üzemben tartási jogát Egyek 
Nagyközség Önkormányzata részére, 

 a Hajdú-Bihari Önkormányzatok Vízmű Zrt. 
„v.a.” mérleg eredményéről szóló 
tájékoztatást tudomásul veszi, 

 a dísz-kivilágítási eszközök felszerelésére a 
2018 évi költségvetésbe kerüljön tervezésre 
1.714.500,- Ft, amennyiben a temetkezési 
szolgáltatásra benyújtott pályázat nem 
részesül kedvező elbírálásban térjenek vissza 
a napirendre, 

 a Serbán László és Serbán Lászlóné által 
5813/2017. iktatószámon térítésmentesen 
felajánlott 4069 Egyek, Dózsa Gy. u. 62. sz. 
alatti ingatlant elfogadja. 

Összeállította: Dr. Miluczky Attila, polgármester 
 

***************************************************************************************** 
 

Összefoglaló a Képviselő-testület 2017. október 4-i rendkívüli testületi üléséről 

 
Elsőként a Szöghatár nKft ügyvezetői tisztségének 
betöltéséről döntöttünk. Murvai Ferencnének 
megköszöntük eddigi munkáját és azt, hogy 
kérésünknek megfelelően sokadjára segített, és 
számíthattunk rá nyugdíjasként is az ügyvezetői 
teendők ideiglenes ellátásával kapcsolatban. A Kft. 
ügyvezetésével Kalmár Zoltán építészmérnököt, 
4060 Balmazújváros, Árpád utca 4. szám alatti 
lakost bíztuk meg 2017. november 1. napjától. 
Jogviszony formája: határozatlan idejű 
munkaszerződés, határozatlan idejű vezetői 
megbízással. 
Módosítottuk vagyonrendeletünket: 13.§(1) 
Vagyont értékesíteni 5 millió Ft értékhatár felett 
csak versenytárgyalás útján lehet. A 
versenytárgyalásnak nyilvánosnak - indokolt 
esetben zártkörűnek- kell lennie. Vagyont 
értékesíteni a versenytárgyaláson legjobb ajánlatot 
tevő részére lehet. 
Végfázisába érkezett az Attila-telepen kialakítandó 
napelempark előkészítése. Dönthettünk a 
beruházással kapcsolatos értékesítésről, és a 
beruházás előkészítésével kapcsolatos 
adminisztrációs költségekről. Mivel 
önkormányzatunk egyrészt törekszik a takarékos 
gazdálkodásra, másrészt a beruházások 

ösztönzésére, ezért az alábbi vállaláshoz kötöttük a 
költségek vállalását: megnyilatkoztatjuk a Terenye 
Solar Kft-t, az X-SONNE Kft-t és a Solar NapmintNap 
Kft-t, hogy a napelem park működtetését 5 évig 
fenntartják. Ha bármi okból megszűnne a 
tevékenységük, akkor minden cég arányosan 
megfizeti a ráeső adminisztrációs költséget. Ezen 
feltétel vállalása után 150 Ft/m2-es áron 
vásárolhatják meg a beruházáshoz szükséges 
területet – ez kb. duplája az Attila-telep környéki 
áraknak. Mivel a napelemek élettartama kb. 25 – 
30 év, ezzel a beruházással kb. 30 millió forinttal 
több iparűzési adót szedünk be a jövőben. 
2018.05.01. végteljesítési határidővel 
megrendeltük a Dózsa Gy. u. aszfaltozását a DUBA-
SPED Kft-től (4069 Egyek, Nefelejcs u. 11.) 
10.902.720,- Ft + áfa összegben, bruttó 
13.846.454,- Ft-ért. Kikötöttük, hogy az aszfalt 
vastagsága ne átlag 4 cm, hanem minimum 4 cm 
legyen. Amennyiben a 4 próbafúrás után véknyabb 
lesz az aszfalt, akkor arányosan csökkentjük a 
kivitelezés díját.  
 

Összeállította: Dr. Miluczky Attila, polgármester 
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FELHÍVÁS 
 

Egyek Nagyközség Önkormányzata az Emberi 
Erőforrások Minisztériumával együttműködve a 

51/2007. ( III.26. ) Kormányrendelet alapján   
2018. évre ezennel   kiírja az „A" és „B" típusú 

BURSA Hungarica  Felsőoktatási Önkormányzati 
Ösztöndíjpályázatot 

felsőoktatási hallgatók számára 
 

A PÁLYÁZATRÖGZÍTÉSÉNEK ÉS AZ 
ÖNKORMÁNYZATHOZ TÖRTÉNŐ 
BENYÚJTÁSÁNAK HATÁRIDEJE: 

2017. november 07. 
 

A pályázatot az Eper- Bursa rendszerben kitöltve, 
véglegesítve, onnan kinyomtatva, aláírva a 

lakóhely szerint illetékes települési önkormányzat 
polgármesteri hivatalánál kell benyújtani. 

Fellebbezési lehetőség nincs! 
 

A pályázat beadásához a  Bursa Hungarica 
Elektronikus  Pályázatkezelési és 

Együttműködési Rendszerében  (EPER-Bursa 
rendszer) egyszeri pályázói regisztráció 

szükséges , melynek elérése:     
https://www.bursa.emet.hu/eperbursa/paly/ 

palybelep.aspx  
 

A regisztrációt követően lehetséges a pályázati adatok 
feltöltése a csatlakozott önkormányzatok pályázói 
részére. Azok a pályázók, akik korábbi pályázati 
években regisztráltak a rendszerben, már nem 
regisztrálhatnak újra, ők a meglévő felhasználónév és 
jelszó birtokában léphetnek be a rendszerben. 
Amennyiben elfelejtették, az Elfelejtett jelszó 
funkcióval kérhetnek új jelszót. 
A pályázó kizárólag az általa az EPER-Bursa 
rendszerben kitöltött nyomtatványon töltheti ki a 
pályázatát, amelynek aláírt példányát a szükséges 
mellékletekkel határidőre le kell adni kötelező 
mellékletekkel - eredeti iskolalátogatási igazolás, 
eredeti hallgatói jogviszony igazolás, kereseti 
igazolások - kiegészítve. 
A pályázati adatlapot 2017. november 07-ig kell leadni 
a Polgármesteri Hivatal  ( Egyek, Fő u. 3. sz.) 5. számú 
irodájába Tóthné Csepregi Julianna ügyintézőjéhez, 
ügyfélfogadási időben. 
A pályázattal kapcsolatos nyomtatványtájékoztató 
átvehető ügyfélfogadási időben a Polgármesteri 
Hivatal ( 4069 Egyek, Fő u. 3.) 5. sz. irodájában. 
 

Dr. Miluczky Attila/polgármester 

TÁJÉKOZTATÓ! 

 
A közterületen befogott, vagy gazda által leadott kutyák 

gondozását 2 hetes időtartamú karanténnal kezdjük meg 

a Gyepmesteri Telepen. A karantén időszak során 

megkapják a szükséges parazita-mentesítést az ebek, 

illetve szükség szerint állatorvosi kivizsgálást és kezelést. 

A legtöbb kutya kórosan soványan kerül be, a normál 

súlyúra történő fokozatos feltáplálás is a karanténban 

kezdődik. Ez alatt az idő alatt is folyamatosan figyeljük 

kutyusaink viselkedését, habitusát, a szocializáltság fokát 

és a majdnem mindig meglévő traumák viselkedésben 

megmutatkozó nyomait is. 

A karantén – megfigyelés – alatt kis, illetve nagy testű 

kutyák esetében is bárminemű behozott betegségre, 

fertőzésre fény derül, így azt időben kezelni tudjuk – 

amennyiben lehetséges. Lelkiismeretesen kívánjuk 

végezni munkánkat, nem szeretnénk, hogy akaratlanul is 

beteg kutyát adjunk oda bárkinek is, legyen 

„bármennyire is cuki, édes, aranyos kutyus, nekem 

azonnal kell!” Nem szeretnénk azt, hogy örökbefogadás 

után 1 nappal, vagy egy héttel zokogó, vagy 

felháborodott panasszal, szívfájdalommal jöjjön bárki 

vissza hozzánk, merthogy „Beteg volt XY kutyus, kit 

tőlünk örökbefogadott pénzért, s elpusztult. Pedig a 

gyerekek annyira szerették, s most nincs. Hogy 

magyarázza meg a kisgyereknek, hogy a kutyus meghalt? 

Felment angyalka lenni?” 

El akarjuk ezt kerülni, hiszen célunk a kóbor, befogadott 

kutyák gazdásítása úgy, hogy az mind a kutyusnak, mind 

az új gazdinak problémamentes, szeretetteljes legyen. 

Szükséges a karantén – megfigyelési – idő. Ezért kérjük 

tisztelettel a kedves érdeklődőket, hogy legyenek 

türelemmel. Ha letelik a két hetes karantén időszak, s 

nem beteg a kutyus, azonnal örökbe fogadható a chip, s 

veszettség elleni vakcina megkapása – illetve ezen 

„kezelések” költségeinek megtérítése – után. 

Továbbá tájékoztatjuk a leendő örökbe fogadókat, hogy a 

múltbéli keserű tapasztalatokból tanulva a Gyepmesteri 

Telepen a kiszemelt kutya „lefoglalása” előleg, vagy a 

teljes költség előzetes megfizetése esetén lehetséges. 

Sajnos nem egy alkalommal fordult elő, hogy 

bizalommal voltunk akár helyi, akár távolabbi érdeklődő 

felé, ki személyesen jelent meg, vagy csak telefonon, 

facebookon keresztül szemelt ki örökbe fogadandó 

kutyust. Bechipeltük, beoltattuk, DE a gazdajelölt nem 

jelent meg – a kutyus meg maradt a Telepen. Ma egy 

ilyen kutyusunknak sikerült éppenséggel szabadulnia – 

más vitte el, minek utána hetekkel ezelőtt bechipeltettük, 

beoltattuk egy távol élő kérésére. Szerencsésebb eset így 

az Övé, de nem egy olyan kutya van benn, ki chipelve 

lett, de nem jött érte senki sem. 

Kérjük tisztelettel, ne vegye senki sem sértésnek, 

tiszteletlenségnek az esetleges Előleg kérését 

örökbefogadási szándék előtt.  

 

Tisztelettel: 

 Szalai Erika telepvezető és Száli László gyepmester 
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Ravatalozó térkövezése - a szentháromság jegyében 
 

Vannak feladatok, amikről mindannyian tudjuk, hogy már rég meg kellett volna csinálni. Ha elkészül, utána 

olyan természetesnek tűnik, mintha mindig is így lett volna. Egy ilyen képzeletbeli építőkocka újra a helyére 

került a ravatalozó előtti tér térkövezésével. 

Hogy lelket öntsünk a munkába és ne csak a puszta szürkeséget lássuk, tanácsot kértem Papp László plébános 

úrtól, aki a szentháromság szimbólumát javasolta kirakatni térkőből. 
 

A magyar katolikus lexikonból idézve: Szentháromság (lat. Trinitas Sancta): az egy, élő 

és igaz Isten misztériuma: Atya, Fiú és Szentlélek, három személy egyetlen lényegben. A lét 

szempontjából mindenek kezdete, az ősforrás, az Alfa, ugyanakkor a vég is, mindenek célja, 

beteljesedése, az Ómega. A megismerés szempontjából abszolút misztérium: teremtett lény 

számára kimerítően soha meg nem ismerhető. A szentháromság a kereszténység központi 

hittétele, mert Isten a kinyilatkoztatásban ezt mondta ki magáról mint legbensőbb igazságot, s ebben benne van 

belső életének kitárulása is az ember felé. A többi misztériumnak is ez az alapja, hiszen pl. nélküle a 

megtestesülés sem lenne érthető. 

Úgy gondolom, hogy a gyász hangulatában a szentháromságra gondolni és a térkövezésben annak 

szimbólumával találkozni keresztény ember számára felemelő dolog, de ha valaki ateistaként egyszerűen csak 

annyit vesz észre, hogy nem bukdácsol az egyenetlen úton és nem lesz sáros a lába, már akkor is megérte. 
 

A térkövezéshez kapcsolódóan elvégeztük a 

ravatalozó faszerkezetének festését és a harmónika 

ajtó javítását. A meredek lejtés miatt gondoskodni 

kellett a csapadékvíz elvezetésről is. Ezt a funkciót a 

nagykapu előtt elhelyezett árok biztosítja, amit 

tűzihorganyzott ráccsal fedtünk le. A kocsibejárót 

szintén a saját gyártású 8 cm-es térkövünkből 

alakítottuk ki. 

 

A térkövezést a közmunkaprogram keretében Balogh 

Tivadar és munkatársai készítették el. A fénykép-

felvétel idején az Idősek Otthona előtti parkoló 

kialakításánál láthatjuk őket. 

 

A ravatalozónál elkészült a térkövezés, mégsem 

vagyunk készen. 2018-ban a mellékhelységek és a 

hangtechnika vonatkozásában feltétlenül tovább kell 

lépnünk. 

Dr. Miluczky Attila / polgármester 

http://lexikon.katolikus.hu/L/lét.html
http://lexikon.katolikus.hu/M/megismerés.html
http://lexikon.katolikus.hu/H/hittétel.html
http://lexikon.katolikus.hu/K/kinyilatkoztatás.html
http://lexikon.katolikus.hu/M/megtestesülés.html
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Az előző tájékoztatótól 2017. szeptember 30-ig a közfoglalkoztatási munka területén az alábbiak 

valósultak meg: 
 

mezőgazdasági program  

A 3 brigád a meghatározott munkaterületen 

végezték feladataikat. 
 

munkaműveletek: 

 Egyek-Telekházán, a hűtőházban, régi 

Rendőrség udvarán  

 elvégzett munkák:  

- fólia sátorokban paprika, paradicsom 

szedése, 

- burgonya válogatás, 

- hagyma válogatás, 

- mák fejtés, rostálás, 

- bab szedés, taposás, rostálás, válogatás, 

- fűszerpaprika szedés, fűzés. 
 

helyi sajátosságokra épülő program: 
 

üzemcsarnok: 

betonelem gyártás és drótfonat készítés:  

 zsalukő gyártás: 1010  db 

 szürke 6 cm-es térkő gyártás:   367,60   m2 

 150-es drótfonat készítés:  15 fm 

 

csipke készítők: (2017. 09 hónap) 

 csipketerítő-kép készítés:  14   db 

 festmény festés:     5   db 
   

asztalos munkák: önkormányzati ingatlanoknál 

karbantartási munkálatok elvégzése, valamint a fa 

hulladékgyűjtők kihelyezésében való 

közreműködés. 
 

varrodai tevékenység (2017.08.14-2017. 10.03.): 

 Folytattuk a kifejezetten minőségi munkára 

igényt tartó KUNSZÖV Kft-nek készülő 

nadrágok varrását, ahol új fazonnal bővült a 

készítendő termékek köre. 

 Varrodai tevékenységből befolyt összeg:               

780.345.- Ft 

 Javításból és lakossági munkákból befolyt 

összeg:  97.790.- Ft 

 Intézménybe készült sötétítő értéke:                          

5.800.- Ft 
 

Tovább folytatódnak a közfoglalkoztatási pályázat 

keretében tervezett önkormányzati ingatlanokon 

található épületek felújításai több helyszínen: 

- Teleki u. 61.      –     volt általános iskola 

melletti lakás kialakítása elkészült 

- Teleki u. 61. - ikerlakás felújítása 

folyamatban 

- Toldi M. u. 11. - lakóház felújítása 

folyamatban 

- Dankó P. u. 41. - lakóház felújítása 

folyamatban 

- Dózsa Gy. u. 20. - kémény építése 

befejeződött 

- Széchenyi u. 19. -  kémény építése 

befejeződött 
 

továbbá:  

- Polgármesteri hivatal kazánjának 

karbantartása 

- Önkormányzati Tűzoltóság + Kft. iroda – 

kémény építése 

- Tavasz u. 4. – gázfűtési rendszer kiépítése 

- Toldi M. u. 28. – lakás karbantartási 

munkálatok elvégzése 

- Tiszaszőlő u. 4. –  lakás karbantartási 

munkálatok elvégzése 

- Gondozási Központ – kiskapu készítése 

- Ady E. u. 35. – gázfűtési rendszer kiépítése, 

kocsibejáró betonozása 

- Hunyadi u. 12. – kerítés készítése, 

tereprendezés 

- Rákóczi u. 31. cserjeirtás, kaszálás 

- Fasor u. – több helyszínen járda javítása, 

betonozása 

- Széchenyi utca – járda javítása, betonozása 
    

Folyamatosa végezzük a közel 51 hektár 

összterületű belterületi önkormányzati ingatlanok 

fűnyírását, gyommentesítését, gaz és cserje irtását. 
 

közutas program: 
 

- A Csokonai utcai köztemetőben – elkezdődött 

a ravatalozó épülete előtti térburkolat és belső 

parkoló valamint útcsatlakozás kialakítása 

(időközben lapzártáig el is készült, továbbá a 

ravatalozó előtti előtető fa szerkezete újra lett 

festve) 

- 42 db közfoglalkoztatási program által készült 

új fa hulladékgyűjtő tároló került 

kihelyezésre, továbbá kb.: 10 helyszínre 

tervezünk még új hulladékgyűjtő tárolót 

kihelyezni, amiknek az alapja folyamatosan 

kihelyezésre kerül. 

- Az útkereszteződések beláthatóságának 

biztosítása érdekében a szükséges faágak, 

cserjék levágása folyamatosan történik. 

- A település több helyszínén járdák járhatóvá 

tételét folyamatosan végezzük. 
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ÁLLATOK VILÁGNAPJA! 

2017.10.04.  

 

Nagy öröm volt számunkra, hogy e jeles nap 

alkalmából közel 160 fő óvodás látogatott ki 

telepünkre.  

Nagy izgatottság volt bennük, hogy hány 

kiskutyát tarthatnak a kezeikben. A telep dolgozói 

apró kutyakekszeket adtak a gyerekeknek, 

amelyekkel etették a kennelek mögötti, gazdára 

vágyó kutyusokat. Az apróbb termetű jószágokat 

minden pici óvodás megsimogatta, volt, hogy 

haza akarták vinni őket. Bízunk benne, hogy a 

gyermekek kutyus utáni vágya ösztönzi a 

családokat majd örökbefogadásra. 

 

 
 

Szalai Erika 

telepvezető 

illegális program:  
 

- Folyamatosan végezzük a település utcáin az 

eldobott hulladékok összeszedését, szelektív 

hulladékgyűjtő szigetek környezetének 

rendbetételét. 

- Külterületi utak mentén hulladékgyűjtést 

végzünk. 

- Illegális hulladéklerakó helyek felszámolása: - 

Kis-Tisza Nagyfai bejáró környezete, Alsórét 

környezete, Kétöklű környezete, Tagi út 

környezete. 

- A programban az elmúlt hónapban a 

közterületek, árkok kaszálása, parkok 

gondozás valósult meg. (a Fő téren a Fő téri 

közpark és a római katolikus templom 

környezete, az Óvoda úton a közpark, a 

Hunyadi u. - válykos tó környezetének 

kapálása, sövénynyírása, szemétszedési 

munkálatotok elvégzése, falevél takarítása.)  

- Közigazgatási területünkről előző hónapban 

több tonna illegális hulladék került 

összegyűjtésre és ártalmatlanításra átszállítva 

a Tiszafüredi regionális hulladéklerakóba. 
 

belvízelvezetés program: 
 

A település több helyszínén belvízelvezető és 

szikkasztó árkok karbantartása, kialakítása, 

felújítása történik: 

- Folyamatosan készül a Fasor utca és a 

belvízbefogadó Tiszafüredi-főcsatorna közötti 

terület tereprendezése, gaztalanítása, 

fűnyírása, mezőgazdasági művelésre 

alkalmassá tétele. 

- Csokonai utcán – csapadékvíz elvezető árok 

kialakítása, átereszek pótlása, cseréje történt 

meg 

- Damjanich utcán – csapadékvíz elvezető 

szikkasztó árok kialakítása folyamatban 

- Széchenyi utcán - csapadékvíz elvezető 

szikkasztó árok kialakítása folyamatban 
 

bio program: 
 

- Egyek-Telekháza Rózsa utca környezetének 

rendbetétele, területének kaszálása, lícium 

irtása 

- Bartók B. utcai régi temető és Kálváriás 

temető területén fűgyűjtés 

- Üzemcsarnok területére beszállított cserjék, 

ágak kazánfűtésre való előkészítése 

 

Ecsedi János 

 alpolgármester 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

ELADÓ 
A Béke úton 2,5-szobás családi ház /teljes 

berendezéssel is/ melléképülettel, nagy kerttel, 

azonnali beköltözéssel eladó. Az ingatlan teljes 

közművel rendelkezik. 

Irányár: 4.100.000.- Ft 

Érdeklődni lehet: 06/30-238- 77-60-as 

telefonszámon. 
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A Nemzeti Agrárgazdasági Kamara agrárfóruma Egyeken 
 

A Nemzeti Agrárgazdasági Kamara (NAK) 

„Erősödő Agrár-és Élelmiszergazdaság, jólétben 

gyarapodó vidék” országjáró rendezvénysorozat 

2017.október 11-én Egyeken tartott eseményére 

közel 60-an voltak kíváncsiak. A helyieken kívül 

Tiszacsegéről, Újszentmargitáról és 

Balmazújvárosról is érkeztek érdeklődők. A 

Polgármesteri Hivatal gyönyörű Házasságkötő 

termében a gazdálkodók a Közös Agrárpolitika 

jövőjéről, az Agrárkamara szerepéről és nagyon 

fontos földforgalmi eljárásokról kaptak 

tájékoztatást. 

A rendezvényt Kissné Gyarmati Ágnes, a Nemzeti 

Agrárgazdasági Kamara Hajdú-Bihar Megyei 

Igazgatóságának igazgatóasszonya nyitotta meg, 

majd köszöntőt mondott Szilágyi Sándor, 

Tiszacsege polgármestere. Beszédében elmondta, 

hogy a házigazda település és Tiszacsege szoros 

együttműködésben van, és így együtt a két település 

több és nagyobb dolgok elérésére hivatott. 

Első előadóként Görög Róbert, a Nemzeti 

Agrárgazdasági Kamara Mezőgazdasági 

Igazgatóságának mezőgazdasági szakértője 

felvázolta, hogy mire számíthatunk 2020 után a 

Közös Agrárpolitikában. Beszédében bemutatta 

Magyarország jelenlegi pozícióját. Ismertette az 

uniós forrásokat. Majd vázolta a 2020 utáni KAP 

várható irányvonalait. Ezen belül említette a 

kárenyhítési rendszer fejlesztését, 

jövedelemstabilizációs eszközök bevezetését és a 

piaci védőmechanizmusok erősítését. A 

résztvevőket leginkább érdeklő témában, hogy 2020 

után lesz-e területalapú támogatás, megnyugtatta a 

gazdálkodókat, hogy továbbra is számíthatnak 

támogatásokra, de a környezeti fenntarthatóság 

nagyobb fokú hangsúlyozása miatt valószínűleg 

több feltételnek kell majd megfelelni, úgy mint a 

zöldítés tovább fejlesztésének, újabb 

környezetvédelmi intézkedéseknek, melyek 

beépülnek majd a támogatások alapfeltételeibe. 

Második előadóként Dr. Szentpéteri Tamás, a 

Nemzeti Agrárgazdasági Kamara Hajdú-Bihar 

Megyei Igazgatóságának földügyi referense 

ismertette a földforgalmi eljárás menetét. Hogyan 

zajlik egy föld adás-vételi folyamat. Bemutatta, 

hogy milyen szervezeteken keresztül kell átmennie 

egy földügynek, míg a tényleges adás-vétel 

megtörténik. Itt kihangsúlyozta, hogy nem az 

Agrárkamara dönti el, csupán állásfoglalást tesz az 

adott ügyben. Minden esetben a Földhivatal hoz 

határozatot. Ismertette az elővásárlási jogokat a 

földforgalmi törvényben. Példákon keresztül 

bemutatta az elővásárlók jogait. Itt szintén 

kihangsúlyozta, hogy nem az Agrárkamara 

határozza meg az elővásárlók rangsorát, hanem a 

Földhivatal teszi ezt meg az előzetes vizsgálat 

során. Tájékoztatta a jelenlévőket a földforgalmi 

eljárások kamarai tapasztalatairól. Majd bemutatta 

az aktualitásokat, például a haszonbérleti díj 

módosítását, a jogszerű földhasználat igazolását, a 

földeladáshoz kapcsolódó SZJA törvény változást, a 

zártkertek művelés alóli kivonását, a földhasználat 

bejegyzését hivatalból és külön felhívta a figyelmet 

az osztatlan tulajdon megszüntetésére, amely 

várhatóan 2019-re történik meg a Debreceni Járási 

Földhivatalban, melyhez az érintett települések is 

tartoznak. 

Végül Zászlós Tibor, a Nemzeti Agrárgazdasági 

Kamara alelnöke tartott érzelmekkel tarkított 

előadást a NAK szerepéről az agrárgazdaságban. 

Kiemelte a 650 fős kamarai falugazdász hálózat 

munkásságát, és hangsúlyozta, hogy több, mint 

1000 milliárd forint támogatáshoz jutottak 

segítségükkel a gazdálkodók. Ismertette a Kamara 

további terveit, melyben beszélt a további ÁFA-

csökkentések elérését célzó lobbizásokról, az 

ágazati szabályozások egyszerűsítésének eléréséről. 

Részletezte a VP és GINOP forrásokat. Kitért a 

bővülő kamarai szolgáltatásokra. Majd beszélt a 

jégkár-mérséklő rendszer fogadtatásáról és 

célszerűségeiről. Említést tett a megalakult 

munkacsoportról, mely a főbb hivatalok 

összefogásából alakult, azért, hogy az uniós 

támogatások gyorsabb kifizetését érjék el. Végül a 

2017. november 3-ára kitűzött kamarai 

választásokról ismertette az egybegyűlteket, 

melyben kitért a szavazás fontosságára, a kamara 

jövőjére és bemutatta a szavazási körzeteket, az 

induló jelölteket és kérte a gazdálkodókat, hogy 

menjenek el szavazni. A szavazási központ 

Tiszacsegén a Falugazdász irodában lesz, a Fő utca 

42. szám alatt. Egyek, Tiszacsege és Újszentmargita 

település választásra jogosult lakosai tehetik meg itt 

szavazatukat. 

Az előadásokat követően a résztvevők kérdéseket 

tettek fel az előadóknak. Elhangzott kérdés a 

földhivatali jóváhagyási eljárásról, a 

növényvédőszerek kivonásának anomáliáiról, az 

integrációról és a támogatott szaktanácsadásról. A 

legnagyobb horderejű kérdés, inkább panasz a 

térségben az egyre jelentősebb vadkárokkal 

kapcsolatban hangzott el, melyben kérték az 

Agrárkamara közreműködését és segítségét. Az 

Agrárkamara alelnöke ígéretet tett, hogy 

megvizsgálja a vadkárral kapcsolatos problémákat 

és segítségéről biztosította a gazdálkodókat. 

 

Nemzeti Agrárgazdasági Kamara 
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Tartalékos és szerződéses katonákat toboroz a honvédség 
 

Több mint kétszáz fő 

jelentkezett eddig Hajdú-

Bihar megyéből 

területvédelmi tartalékos 

katonának. A Magyar 

Honvédség új, területi 

alapon szervezett tartalékos 

rendszerébe járásunkból is 

várják az érdeklődőket. 

 

 Napjainkban egyre több 

helyen lehet találkozni azzal 

a megállapítással, hogy a 

katonai pálya egyre 

népszerűbb a munkát 

keresők körében. Az elmúlt időszakban megemelt illetmény 

és a fejlődő jövedelemrendszer, illetve a stabil és biztos 

munkahely lehetősége sokaknak vonzóvá teszi az egyenruhás 

szolgálatot. Azt talán kevesebben tudják, hogy a 

honvédségben lehetőség van olyan szolgálatot is vállalni, 

amelyet iskolai tanulmányok vagy meglévő munkahely 

mellett is lehet végezni. Ez pedig nem más, mint a tartalékos 

szolgálat, amelyről Nagy Zoltán alezredessel, a Magyar 

Honvédség Katonai Igazgatási és Központi Nyilvántartó 

Parancsnokság 2. Katonai Igazgatási Központjának 

parancsnokával beszélgettünk. 
 

- Mostanában a médiában gyakran esik szó a Magyar  

   Honvédség tartalékos rendszeréről. Mit kell erről  

   pontosan tudnunk? 

- Az Alaptörvény értelmében Magyarország biztonságának 

három pillérét a Magyar Honvédség ereje, a szövetségi 

rendszer és az állampolgárok hazafias elkötelezettsége, 

áldozatvállalása jelenti. Ezek egymással szoros 

összefüggésben állnak, a honvédelmi vezetésnek pedig 

eltökélt célja, hogy a tartalékos rendszeren keresztül tovább 

erősítse az állampolgárok részvételét a haza védelmében. A 

tartalékos rendszer korábbi formáját 2011-ben újították meg, 

ekkortól beszélhetünk önkéntes műveleti, illetve önkéntes 

védelmi tartalékos szolgálatról. Az idei évtől pedig a 

rendszert kibővítették egy új, területi elven szerveződő 

önkéntes területvédelmi tartalékos kategóriával. A 

honvédelmi vezetés egyik célja, hogy ne legyen a 

magyarországi megyékben olyan járás, amely nem 

rendelkezik tartalékos katonával, bizonyos létszámú kiképzett 

katonai erővel. Éppen ezért az ország valamennyi járásában és 

fővárosi kerületében területi elven szerveződő, úgynevezett 

önkéntes területvédelmi tartalékos századok alakulnak, 

melyekhez bárki csatlakozhat, akik lakókörnyezetük és 

közösségük érdekében készek a biztonsági kihívásokra 

reagálni. 
 

- Milyen feladatban vehetnek részt a területvédelmi  

    tartalékosok? 

- Az állomány feladatát képezheti többek között veszély- és 

katasztrófahelyzetben (pl. árvízi védekezés) történő 

igénybevétel, rendezvénybiztosítási, toborzási, illetve 

különböző díszelgési feladatok ellátása a járási vagy 

települési rendezvényeken. Nagyon fontos kiemelni, hogy a 

területvédelmi tartalékosok felkészítése és az alkalmazása a 

lakóhelyéhez legközelebb, lehetőség szerint alapvetően 

helyben történik a járásban, esetleg a megyén belül, évente 

összesen 20 napban. 

 

- Lehet –e arról többet tudni, hogy milyen juttatások  

   járnak mindezért? 

- Igen, természetesen lehet. Az önkéntes tartalékos katona 

szerződéskötési díjra, rendelkezésre állási díjra továbbá a 

tényleges szolgálatteljesítés időtartamára – a rendszeresített 

szolgálati beosztáshoz tartozó besorolási osztálynak és 

besorolási kategóriának megfelelő – alapilletményre, 

laktanyai elhelyezésre, térítésmentes élelmezési és ruházati 

ellátásra, továbbá utazási költségtérítésre jogosult. 

 

- Hogy áll a rendszer „kiépítése”, mennyien jelentkeztek  

   eddig a szolgálatra? 

- Örömmel mondhatom, ahogy egyre jobban megismerik az 

emberek a lehetőséget, annál többen keresik fel a toborzó 

irodát. Eddig a megyéből közel háromszázan regisztráltak, és 

kezdték meg a felvételi eljárást. Most már a toborzással és a 

jelentkeztetéssel párhuzamosan az alkalmasság vizsgálatok 

megszervezése, illetve a szerződéskötések előkészítése is napi 

feladattá vált, azaz elmondható, hogy intenzív szakaszához 

érkezett a területvédelmi tartalékos rendszer feltöltése. 

Legutóbb sajtónyilvános eseményen 20 fő kötötte meg 

szerződését, akik között a 100. hajdúsági területvédelmi 

tartalékos katona is aláírta vállalását. Közülük, akik a civil 

életükkel, hivatásukkal, tanulmányaik folytatásával össze 

tudják egyeztetni, már az ősz folyamán részt vesznek az első 

kiképzésükön, illetve megkapják a tartalékos szolgálat 

ellátásához szükséges felszereléseiket.  

 

- Egy utolsó, ám igen fontos kérdés. Hogyan lehet  

    jelentkezni katonának? 

- A katonai pályára történő toborzás folyamatos, a 

honvédséghez csatlakozhat minden nagykorú, magyarországi 

lakóhellyel rendelkező, büntetlen előéletű és cselekvőképes 

magyar állampolgár, a mindenkori öregségi nyugdíjkorhatár 

betöltéséig. Várjuk a tartalékos szolgálatra jelentkezőket, de 

ugyanúgy várjuk azokat is, akik szerződéses katonaként 

szeretnének bekerülni a seregbe. Érdeklődni, illetve 

jelentkezni a megyei toborzó ügyfélszolgálatokon, a 

Kormányablakokban, illetve interneten keresztül az Irány a 

sereg (www.iranyasereg.hu) honlapon lehetséges. 

 

http://www.iranyasereg.hu/
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Magyar szürkebarátok a Hortobágyon 
 

Az idén harmadik alkalommal rendezték meg a 

Magyar Szürke-Barátok Találkozóját 

Hortobágyon a Vásártéren. A szervezők 

főzőversennyel, kézműves vásárral, néptánc 

bemutatókkal, gyerek műsorokkal, Népi 

Játékok Terével, Bede Róbert mesterszakács 

főzőbemutatójával és még sok érdekes 

programmal várták a látogatókat. 

 

Forrás: http://www.hortobagy.eu/hu/t/hirek-

es-ujdonsagok/ 

 

Rekordszámú, tizenöt településről huszonnégy 

csapat részvételével zajlott a III. Magyar 

Szürke-barátok Találkozója Hortobágyon 

szombaton. A Kilenclyukú híd mellett 

megtartott esemény középpontjában a 

hagyományőrzés, a közös jövő tervezése és 

a gasztronómia állt. 

 

Egyek Nagyközség Önkormányzata 

szürkemarha-pörkölttel készült, amelyhez 

hajdinás puliszkát és áfonyakockát 

tálaltunk. A recept Suba Zoltán és Soltész 

Gábor ötlete volt. A kidíszített sátrunk 

mellett sokan megálltak és a 

közfoglalkoztatás keretein belül elkészített  

csipkeképeinket csodálták. Az elkészített 

étel sokak számára különleges és nagyon 

ízletes volt. Dr Szegedi László megyei 

főállatorvos is tiszteletét tette családjával. 

A települések között is nagyon jó hangulat 

kerekedett, kapcsolatépítésre is sor került. 

 

A csapat: 

 

Dr. Miluczky Attila, 

Gábor Istvánné, 

Illés Máté, 

Kovácsné Mucza Judit, 

Mező Ádám, 

Murvai Ferencné, 

Suba Zoltán, 

Szalai Erika 

 

A pörköltünk Ezüst-bogrács díjat kapott. 

 

Szalai Erika 

művelődésszervező 
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              Szalai Erika                                                    
        művelődésszervező                                                      

 

                Erdeiné  

           Ficsór Katalin 

                 szervező 

 

TELEKHÁZI NAP     (2017.09.16.) 
 

Ez év őszén újra megrendezésre került a Teleki Nap 

elnevezésű rendezvény Egyek-Telekházán. Délelőtt 

elkezdődött a főzőverseny, melyen hagyományos 

magyar ételekkel készültek a résztvevők, a 

babgulyás, disznópörkölt, slambuc és lecsó közül 

választhattak a kóstolók. Az alapanyagok többsége 

a telekházi kertészetből lett felajánlva. (krumpli, 

hagyma, paprika, paradicsom) 

Ohatról Kota 

István készítette 

el a tőle 

megszokott 

módon ismert 

slambucot, Kiss 

Zsolt pedig 

halászlevet, 

melyek az arra 

járók körében is 

nagy sikereket 

arattak 

ismételten. A 

gyerekeknek 

szépségverseny, 

kötélhúzás, tejbegríz-

evő verseny volt a 

népszerű. A programok 

lebonyolításában 

Szegediné Illés 

Margitka segített. 

Farkas Zoltánné Erika 

megmozgatta ebben a 

szép időben a lakosok 

zömét egy kis aerobic 

tornával és zumbával. 

Dr. Miluczky Attila polgármester úr oldalkocsis 

motorja volt a legnépszerűbb a gyerekek körében, 

sokan éltek a lehetőséggel, hogy egy körre 

megtapasztalják a veterán járművel való 

közlekedést.  

A nap folyamán tombolahúzás csigázta a 

kedélyeket, fődíj egy finom torta volt, amelyet 

Simon Zoltánné készített. A napokban ünnepelte 

Simon Zolika a 18. születésnapját, s elmondhatjuk, 

hogy ezen a rendezvényen egy egész falu 

köszöntette őt fel. A zenét Cseh Viktória 

szolgáltatta, a táncverseny fergeteges hangulatot 

teremtett, a hangulat csupán csak az eső miatt ért 

véget éjfélkor. 

 
Köszönet Egyek Nagyközség Önkormányzatának a 

támogatásért, az Egyeki Polgárőrség telekházi 

tagjainak, s továbbá azoknak, akik jelenlétükkel 

színesítették az eseményt  és segítették a rendezvény 

sikeres kimenetelét.
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"Ez a csegei fajta, igen jó Fajta" 

2017.10.03-án tartottuk meg a Fajta János - csak nézd meg a képeim" 

című kiállítását. Ez a megnyitó nem csak természetében volt különleges, 

hiszen már egy ország által megismert, akkor még a jéggel körbezárt 

kompos ember képeit tekinthettük meg a nap folyamán. 

"Magasra emeli a művészet az embert, nemessé, csodálatosan széppé 

varázsolhatja lelkének minden rezdülését.” 

Úgy gondolom, 

Gogol szavai 

tökéletes módon 

leírják, hogy a 

művészet miként 

is tud részévé 

válni az 

életünknek. Mind 

a művelőknek, 

mind a csodálóknak is. Komoly gondolatok, üzenetek 

átadására és közvetítésére képes a művészet minden 

ága. 

Talán ezek az eszményi gondolatok azok, amelyek az 

embert különbé teszik, mert képes a lelket ápolni, 

kezelni és fejleszteni egyaránt. 

Megtiszteltetés volt, hogy elsőként rendezhettünk 

kiállítást Fajta János képeiből. Fajta János 

szabadidejében fotóz, mondhatni ez a hobbija. 

Egyszerű fényképezővel kezdte, s mindig fejleszti a 

gépparkját. 

Főként természetfotókat készít, munkahelyéből 

adódóan a Tiszát és környezetét vizsgálja. 

Elmondása szerint kikapcsolja, egy más  világba 

repíti. 

Pályázaton nem vett még részt, de az 

elkövetkezőkben érdemes fontolóra vennie. 

A kiállításon az általa átadott több, mint 4000 db 

képből összesen 643 db-ot vetítettünk le. A Szent 

János Katolikus Óvoda, Egységes Óvoda-Bölcsőde, 

Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola két 

osztálya volt jelen és az Önkormányzat 

irodavezetői. 

A kiállítás alatt a diákok nagy csendben nézték 

végig a lencsevégre kapott pillanatokat, s 

megismerhették a médiában híressé vált Jánost. 

A képkockák után kérdéseket tettünk fel nekik, akik 

közül a leggyorsabbak  jutalomban részesültek. 

Bízunk benne, hogy a továbbiakban is lesz 

szerencsénk még "ilyen jó Fajta" képeket 

megtekinteni. 

A képeket Szincsákné Kovács Ágota kolléganő 

válogatta és szerkesztette. 
 

Szalai Erika 
művelődésszervező 
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AUTÓMENTES NAP 
2017.09.22 

 

A Nemzeti Fejlesztési Minisztérium által 

meghirdetett pályázaton 46.137 Ft támogatást 

nyertünk az Európai Mobilitási Hét elnevezésű 

rendezvényre, melyből községünk az országban 

mindenhol egy időben zajló Autómentes Nap-ra 

hallgató eseményt szervezte meg. 

A nap folyamán az Óvoda utcát reggel nyolc órától 

délután négy óráig lezártuk, az arrajárók 

tájékoztatását és irányítását a Egyeki Polgárőrség 

tagjai segítették. 

 

Több, mint négyszáz résztvevőnk  futással vagy 

kerékpárjával teljesítette az ott felállított 

akadálypályát, s töltötte ki a feladatlapokat. 

Részvételüket csokoládéval és üdítővel jutalmaztuk. 

Napsütéses nap kerekedett, a gyerekek sokat nevettek, s jó volt látni, hogy ilyen egyszerű programokkal is 

színesebbé tehetjük a hétköznapokat. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Szalai Erika  művelődésszervező 
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Manók és tündérek az Alkotóházban 
 

Manók és Tündérek címmel nyílt kiállítás 2017. szeptember 

21-én az Alkotóházban. 

 

A Vackor Varroda 2003. január 7-én alakult meg a Tiszafüredi 

Művelődési Központ kiscsoportjaként. 

6 fővel indultak, a csoport létszáma folyamatosan változik, 

jelenleg 11-en annak. Heti egy alkalommal találkoznak. 

Nagy szeretettel és odaadással készülnek minden 

bemutatkozásra. 

A csoport már baráti közösség, munkavégzés közben jut idő 

beszélgetni unokákról, sütés-főzésről, utazásról vagy bármi 

más témáról. 

Szívesen készítenek játékokat a gyerekeinknek, unokáiknak, 

egymás ötleteit is felhasználják. 
  

*************************************************************************************** 
  

Egyeki vőfélyek régen és ma 
 

2017. október 6-án az 

Országos Könyvtári Napok 

keretein belül 

néphagyományainkkal 

kapcsolatos előadások 

zajlottak országszerte. 

Intézményünkben Kovácsné 

Mucza Judit tartott előadást a 

Tradíció Néprajzi 

Gyűjtőpályázatra 2016. 

évben beadott munkájáról. 

Címe „Vajdahegedűnek 

álljon meg zengése”- Egyeki vőfélyek régen és ma. A gyerekek érdeklődéssel 

fogadták a vőfélyek munkájáról szóló ismertetőt. Részletet láthattak két 

lakodalmas videóból is, ahol a vőfélyek a kikérésnél mondták el verseiket. Az 

előadás végén kérdések hangzottak el, a helyesen válaszolók ajándékot 

kaptak. 
 

*************************************************************************************** 

KÖNYVES VASÁRNAP 
 

Már hagyománynak számító 

programunk 2008 óta a 

Könyves Vasárnap. Ezen a 

napon is sok gyerek jött el 

hozzánk. Különböző érdekes 

feladatok vártak rájuk. 

Kézműves foglalkozásokon 

készíthettek manóházikót, 

denevért, sünikét és karkötőt 

is. Ezután mesevetélkedő 

várt rájuk. A legjobb csapatok érdekes nyereményekkel térhettek 

haza. 

 
Kovácsné Mucza Judit könyvtáros 
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Zene világnapja 
 

„Arra szeretnék buzdítani minden várost, falut és országot, hogy rendezzenek sokféle zenei eseményt ezen a 

napon. örülnék, ha nemcsak koncerteken, rádióműsorokban szólalnának meg régi és főként mai művek, 

hanem spontán 

megnyilvánulásként utcákon 

és tereken is muzsikálnának 

énekesek, kórusok, jazz-

zenészek és a komolyzene 

legjelentősebb előadói.” – 

mondta Yehudi Menuhin. 

A zene világnapját 1975 óta 

Yehudi Menuhin 

hegedűművésznek 

köszönhetően október 1-én 

ünnepeljük. 

Intézményünk az Alapfokú 

Művészeti Iskola koncertjével 

emlékezett meg a jeles 

eseményről. 

 

 

                 A koncertet a SCHOLA éneklése nyitotta meg. 

 

Az éneklés után következtek a hangszeres produkciók. A billentyűsöket a vonósok követték. 

Kodály Zoltán 1904-ben indult útnak, hogy felkutassa a magyar népzenét. Talált is néhány népdalt, ami 

ihletet adott neki. A népzenét ötvözte a saját zenéjével és így jött létre többek között  A Csitári hegyek alatt 

című dal. 

A billentyűs és vonós hangszerek után egy fúvós hangszer, a klarinét következett. 

A koncertet az Alapfokú Művészeti Iskola tanárainak közös produkciója zárta. 

 

 

Énekel:  

Petró Dalma, 

Jankovics Barbara, 

Stefán Vivien, Csőke 

Ágnes, Lóránt 

Dorottya Lilla 
 

Közreműködik: 

Gulyás-Szabó 

Szilveszter 
szintetizátor és 

Barkóczi Zoltán 
zongora 

Köszönet az Alapfokú 

Művészeti Iskola 

növendékeinek és 

tanárainak a csodás 

produkciókért! 

 

 

Bódi István   igazgatóhelyettes 
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Életút interjú Zeke Hajas Lajosnéval 
 

Kedves Erzsike néni 

egy pár szóval 

mutassa be magát, 

szüleit és a testvéreit. 

Zeke Hajas Lajosné 

vagyok, leánykori 

nevem Császár 

Erzsébet.  1948. 01. 01-

én születtem 

Debrecenben. 

Édesanyám neve Oláh 

Borbála, édesapámé 

Császár Miklós. 

Földművelő, paraszt 

családból származom. 

Négyen voltunk 

testvérek. Édesapám 

kissé visszahúzódó típus volt, míg édesanyám 

talpraesett, intézkedő asszony. Mindketten ügyes, 

értelmes emberek voltak. Itt éltek Egyek- Telekházán 

és a háború után 1948-ban ezen a településen kezdtek 

el építkezni.  

Meséljen kicsit a gyermekkoráról. 

Itt a szélső utcában laktunk gyermekkoromban. 

Nagyon sok velem egykorú gyermek volt akkor a 

környékünkön, de az egész településünkön is. Sokat 

játszottunk kinn az utcán és a falu minden gyermeke 

szívesen járt hozzánk a falu szélére. Nem voltam 

óvodás és az általános iskolai tanulmányimat itt 

Telekházán kezdtem el, valamint itt is fejeztem be. 

Sokat bigéztünk, versenyeztünk hogy ki milyen 

messzire tudja elütni a botot. Volt hogy megsérültünk 

játék közben, de mintha misem történt volna folytattuk 

tovább a játékot. Szegények voltunk, azzal játszottunk 

amink volt, és amit magunk is megtudtunk csinálni. 

Morzsolt kukoricacsutkából babát is készítettünk. Egy 

régi lyukas vastag flórharisnyából készítettünk 

rongylabdát. Úgy 10-12 éves lehettem mikor a 

bátyámtól, aki 10 évvel volt idősebb nálam megkaptam 

az első igazi bolti játékomat, és az első iskolatáskámat. 

Emlékszem egy kisdobos avatásra is. A bátyám KISZ-

es volt és az ő feladat volt hogy a gyerekek nyakába 

kösse a kisdobos nyakkendőt. Mivel én voltam az 

egyik legjobb tanuló, ezért nekem kellett volna először 

megkapnom a nyakkendőt, de a bátyám a barátnője 

húgának nyakába kötötte először. Nagyon mérges 

lettem, pedig ez a kislány az én egyik legjobb 

barátnőm volt. Hárman barátnősödtünk 

gyermekkoromban és ebből egyel a mai napig tartom a 

barátságot, már 65 éve, ő Lengyel Erzsébet, Végh 

Istvánné.  

Az iskolás éveiről is mondana nekünk valamit? 

Kisiskolás koromban költözött a falunkba egy tanító 

házaspár. Tanítottak minket, nagyon szépen éltek, de a 

legjobban az tetszett nekünk barátnőknek, hogy 

szolgálati lakásban laknak. El is határoztuk a 

barátnőmmel, hogy mi bizony tanítók leszünk. Nagyon 

jó tanulók voltunk, a szüleinknek nem kellett 

biztatniuk, hogy tanuljunk. Édesapám nem 

szorgalmazta, hogy tanító legyek, vagy gimnáziumba 

járjak, jobban szerette volna, ha dolgozom. Nyolcadik 

osztály után, 1962-ben jelentkeztem a Tiszafüredi 

Gimnáziumba. Sajnos az első tanév közben 

édesanyámat elveszítettem, így nem tudtam tovább 

nappali tagozatra járni, és át kellett jelentkeznek a 

dolgozók iskolájába. Mivel ide csak dolgozókat vettek 

fel, ezért munkába kellett állnom. Herperger János 

bácsi felvett a TSz irodába  

adminisztrátornak. Tanulás mellett jártam 

sportversenyekre, szavaló versenyekre, vöröskeresztes 

vetélkedőkre és atletizáltam. A kézi labda fontos 

szerepet töltött be az életemben és sokáig kiváló 

csapatban játszottam, később edzettem a csapatot.  

Hogyan élte meg gyermekkorában az ünnepeket? 

Karácsony előtt mindig disznóvágás volt, és ilyenkor 

összejöttek a rokonok és a szomszédok. Nekünk 

mindig volt karácsonyfánk, mert édesapám az Ohati 

erdőben dolgozott és onnan levágott két jókora erdei 

fenyőágat, amit hazahozott nekünk. A szüleim mindig 

úgy intézték, hogy ne lássuk, mikor feldíszítik a fát, 

ilyenkor vagy elküldtek valahová minket, vagy éjszaka 

szorgoskodtak. A karácsonyfára került dió, mogyoró, 

apró alma és szaloncukor. A szaloncukrot az 

édesanyám készítette. Egész évben gyűjtöttük a fényes 

papírokat és karácsonyra ebbe csomagoltuk bele az 

elkészült szaloncukrot. Nagyon finom kelt tésztákat 

sütött, almás, diós és mákos ködmön ujját. Készített 

még szalagóriás tésztát is amit kiszaggatott amit dióba 

és kristálycukorba mártogatott sütés előtt. A 

karácsonyi készülődés hagyományát én is tovább 

vittem a családomba. Éjjel díszítettem fel a fát, hogy 

meghagyjam a gyerekeknek a karácsony varázsát. 

Húsvétkor gyermekkoromban alig vártam már a 

locsolkodókat. Édesanyám festett tojásokat lila és 

vöröshagyma héjával, ezt adtuk a fiúknak. 

Gyermekkorában végzett e valamilyen háztartási 

vagy mezőgazdasági munkát? 

Igen, nem is keveset. Volt pár hold földünk, amihez 

édesapám még bérelt néhány holdat. Ide jártam én is 

kukoricát kapálni, és fiazni. Ezen kívül sokszor az én 

dolgom volt a malacok kihajtása a kondába, és a 

tehenet is én hajtottam ki a csordára. 10 éves voltam 

mikor már markot kellett szednem. Fontosnak 

tartottam én is, hogy a gyermekeim megismerkedjenek 

a munkával és segítsenek mindenben. Szorgalmas 

gyerekek voltak, kérnem sem kellett, hogy segítsenek a 

fóliában és a háztartási munkákban, mert tudták, hogy 

értük teszünk mindent.  

Hogyan ismerkedett meg a párjával? 

Kollégák voltunk, és nagyon tetszett a jó kiállású, 

rendkívül okos férfi. 1973. februárjában kötöttünk 

házasságot. Az iskolában lévő szolgálati lakásban 
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kezdtük el a közös életünket. Öt gyermeket neveltünk 

fel nagy boldogságban és egyetértésben. 

Hogy került Telekházára tanítani? 

1968-ban Hajdú István igazgató úr, felkért, hogy 

képesítés nélküli tanítóként dolgozzak a helyi 

iskolában. Elfogadtam a felkérést, és tanítás mellett 

1969. szeptemberében elvégeztem a Debreceni 

Tanítóképző Főiskolát. 

Munkájából adódóan kapott e valamilyen 

elismerést? 

Elég sokszor kaptam év végi jutalmat és 

feljebbsorolást. 2004-ben az év pedagógusa lettem, 

2006. júniusában Eötvös József emlékéremben 

részesítettek, majd 2013. novemberében Maróthi 

György díjat kaptam. Ezen kívül a Gyermekétkeztetési 

Kuratóriumtól, aminek az elnöke Tóth Gáborné, Évike 

volt köszönetnyilvánítást is kaptam. 

Mesélne még kicsit a munkájáról? 

A Telekházi Iskolába én vezettem be először az 

Apáczai Csere János tankönyvsorozatot. Nagyon 

könnyen tanulható, érdekes könyvet voltak, amit a 

diákok élvezettel forgattak. Fiatal pedagógus voltam 

mikor Éliás Pista bácsi tanfelügyelő egy látogatása 

alkalmával, azt mondta rólam az igazgatónak, hogy ezt 

a tanítónőt tartsák meg, mert ő ösztönös pedagógus 

lesz. Imádtam tanítani, soha nem választottam volna 

mást. 2008-ig tanítottam, majd nyugdíjba mentem. Az 

utolsó napon megkérdeztem a gyerekeket, ugyan 

mondják már meg, hogy nekem milyen nevet adtak 

egymás között. A tanulók restelkedve mondták, hogy a 

„Csaszi mami” nevet ragasztották rám. Ezen nekem 

nagyon jól esett, hiszen a mami nevet csak az kaphatja 

meg, akihez ragaszkodnak és tisztelnek. Csaszinak 

meg a nevemből, Császár Erzsébetből kiindulva 

hívtak. 

Saját családjáról, unokáiról is hallhatnék még? 

Mint mondtam 5 gyermeket neveltem, egy fiút és négy 

lányt. Van 8 unokám, kikre nagyon büszke vagyok.  

Mit gondol a szüleitől látott nevelési és életpélda 

hatással volt e Önre, és tovább adta e ezt a 

gyermekeinek? 

Azt hiszem igen. Nagyon fontos volt, hogy 

szorgalmasak, becsületesek és határozottak legyenek. 

Úgy gondolom sikerült így nevelnem őket, mert 

nagyon szorgos, rendes emberekké váltak.  

Mit gondol a házasságról, valamint az 

együttélésről? 

El sem tudnám képzelni, hogy egy jó kapcsolat vége 

ne házasság legyen, főleg akkor ha már gyermeket is 

terveznek.  

Ön szerint fontos az egymás iránti tisztelet, a 

gondok közös megbeszélése és a pénz közös 

beosztása? 

Szerintem mind a három nagyon fontos egy családban.  

Ön hogyan fogalmazná meg azt a szót: szeretet? 

Szeretetből mindent feláldoznék, odaadnék, ha a 

gyermekeimről, unokáimról lenne szó.  

Önök hogyan egyeztek meg a pénz kezeléséről? 

Nálunk közös kassza volt és mindig megbeszéltük 

hogyan, mikor és mire költsünk, és hogy mire tegyünk 

félre.  

Fontos e a családi összetartás, az ünnepek 

megtartása? 

Számomra nagyon fontos, imádom mikor a szép nagy 

családom összegyűlik az ebédlőasztal körül, 

beszélgetünk és jóízűen elfogyasszuk az ételt. 

Megfizethetetlen ez az élmény. A családom úgy látom 

tovább viszi ezt a hagyományt.  

Milyen világot élünk ma Ön szerint, a fiatalkorához 

képest? 

A fiatalság megszépíti a múltat. Aki fiatal annak azért 

szép az élete, mert épp akkor fiatal. Természetesen 

más világ volt, de én nem értek egyet azzal, hogy 

„bezzeg az én időmben”. Az ember fiatal korában is 

eljárta a hoppárét, de ugyanúgy idős korában is. Tanul 

az ember a jóból meg a rosszból is. Én ma holnap 70 

éves leszek, de szeretek ennyi idős is lenni. Jól érzem 

magam ebben a korban is, nem szeretnék újra 20 éves 

lenni. Élvezem ennek a kornak a szépségét és a jó 

oldalait, hiszen már voltam fiatal.  

Fontos e az Ön életében a hit és a vallás? 

Tiszteletben tartom mások vallását, de én megtartom a 

saját vallásomat amit a szüleimtől kaptam. Nem 

vagyok gyakorló katolikus, de hinni hiszek.  

Van e kedvenc dala, nótája? 

Nincs kedvenc nótám. Imádom a nagy opera 

slágereket, modern formában feldolgozva. A kedvenc 

operám a Traviáta és ebből is a Pezsgő áriát szeretem a 

legjobban. Szeretem a népzenét is, de a nótát nem 

igazán. 

Milyennek látja a mai emberek egymás közötti 

kapcsolatát? 

Sajnos az emberek, a családok zárkózottabbá váltak a 

külvilág felé. Valamikor a szomszédok szívesen jártak 

egymáshoz, ha másért nem egy jó szóért, egy pár 

tanácsért, ma már ez nagyon ritka.  

Élete folyamán sok mindent megtapasztal, megél az 

ember. Ön milyen tanáccsal, életbölcsességgel látná 

el a mai fiatalokat?  

Csak egy József Attila idézetet mondanék erre: 

„Dolgozni csak pontosan, szépen, ahogy a csillag 

megy az égen, úgy érdemes.” 

 

Én életem folyamán mindig úgy tartottam, „ha már 

csinálok valamit, az böcsületesen úgy ahogy kell 

tetőtől talpig. Lehet hogy már nem bírom úgy, mint pár 

évvel ezelőtt, de akkor kétszerre csinálom meg. 

Becsülettel kell megcsinálni még az életünket is.” 

  

Nagyon szépen köszönöm a riportot. 

 

 

Készítette: Zeleiné Várhalmi Edit 

Adminisztrátor: Szincsákné Kovács Ágota 
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Életút interjú Pékó Miklóssal 
 

Miklós bácsi szeretnék 

Önnel riportot készíteni. 

 

Mutassa be kérem 

milyen családba született 

Ön. 

1943. 05. 22-én 

Püspökladányban 

születtem, egy igazi 

zenész dinasztia 

gyermekeként. Zenész volt 

az apám, a nagyapám, de 

még a dédnagyapám is. 

Édesapámat Pékó 

Miklósnak hívták. 

Édesanyám Vadász Julianna, háztartásbeli volt. Hat 

testvérem, Julianna, Margitka, Edit, Ibolya, Ferenc és 

Esztike.  

 

Meséljen a gyermekkoráról. 

Az apai nagyapám Kunmadarason élt, és zenész volt. 

Nagyivánra nősült, 5 éves koromtól fogva én is 

Nagyivánon töltöttem a gyermekkoromat, mert a szüleim 

oda költöztek. 6 éves voltam, mikor apám a kezembe adta 

a hegedűt, hogy gyakoroljak rajta. Akkoriban volt egy 

nagybőgős zenetanár Nagyivánon, hozzá jártam tanulni. Ő 

tanított meg a szolfézsra. Gyermekként meg sem fordult a 

fejemben, hogy én ne zenész legyek. Annyira szerettem a 

hegedűmet, hogy még vele is aludtam. Édesapám feladott 

mindennapra egy részletet a kotta füzetből, naponta 6-8 

órát kellett gyakorolnom, de szívesen csináltam mert 

nagyon szerettem a muzsikát. Mikor épp nem gyakoroltam 

akkor szívesen jártam le a többiekkel a laposba 

futballozni. Szerettem iskolába járni, de nem voltam olyan 

nagyon jó tanuló. Számtanból kiváló voltam, de 

magyarból és oroszból is nagyon jól teljesítettem. Amúgy 

nem voltam egy jó gyerek. Sokszor hátra ültetett a tanító, 

mert rossz voltam. A hátsó padsor a büntető sor volt. Jó 

szélesek voltak ezek a padsorok, öten, hatan is ültünk 

benne. A büntetés főleg azért volt, mert sarkalltunk. A 

tanterem padozata fel volt kenve fáradt olajjal, nekünk 

meg a bakancsunknak a sarka ki volt verve vassal. Ez 

aztán nagyon jól csúszott az olajos padlón, de fel is 

hasított a fát. 12-13 évesen apám vitt magával zenélni, 

hogy bemutasson az emberek és a zenekar előtt. Így 

kezdődött a zenélésem. 14 évesen már engem is bevettek a 

bandába. Zenélhettem velük az étteremben, és magukkal 

vittek a lakodalmakba is. 

Hogyan tartották meg az ünnepeket fiatal korában? 

Nálunk az ünnepek is zenéléssel múltak el. Karácsonyfánk 

mindig volt, vásárosoktól vettük, és közösen díszítettük 

fel. Volt rajta alma, dió meg szaloncukor. A szaloncukrot 

édesanyám készítette. Húsvétkor nem jártam locsolkodni, 

mert mihelyt nagyobbacska lettem már mentem apámmal 

muzsikálni. Vágtunk hízót, volt töltött káposzta, anyám 

pedig kenyeret és cipót sütött. Mi gyermekek akár hajnalig 

is vártunk a cipóra, aminek az ízét még mindig a számban 

érzem. 

Végezett e háztartási vagy házkörüli munkát 

gyerekként? 

Olyan apró dolgokat csináltam, mint a csirkének enni adni, 

vagy egyéb, mert nekem hegedülnöm kellett.  

Mivel foglalkozott miután elvégezte az általános 

iskolát? 

Akkor még nem mentem tovább tanulni. 14 évesen 

bevettek a bandába és a zenével foglalkoztam. Jártam 

zenetanárhoz, zeneelméletet tanulni, de közben apám is 

foglalkozott velem. Igen csak keményen fogott, hiszen 

nem csak zeneelméletet kellett tanulnom, hanem egy 

cigányzenésznek ismernie kellett a rapszódiákat, a 

palotásokat, a verbunkosokat, operákat, operetteket, 

etűdöket, tehát sok mindent. Ismerni kellett, a táncdalokat 

is hiszen ekkoriban voltak tánciskolák és utcabálok is. 

Mesélne a tánciskoláról? 

A tánciskolában, nem csak zenéltem, hanem táncolni is 

tanultam. Fontos volt akkor, hogy a fiatalok ismerjék az 

illemtant, hogy hogyan viselkedjenek, hogyan 

öltözködjenek, és hogyan kell illendően beszélni. Meg 

kellett tanulnunk, hogy hogyan viselkedjen egy fiú egy 

lánnyal szemben. A fiúnál mindig legyen zsebkendő, ez 

alap követelmény volt, ha szüksége volt rá egy hölgynek, 

az azonnal oda tudja nyújtani. Nekünk zenészeknek 

különösen oda kellett figyelnünk, hogy illemtudóak, 

intelligensek, kellően műveltek, ápoltak és illendően 

öltözöttek legyünk. A zenésznek pedánsnak kellett lennie, 

hiszen ő volt a középpontban mikor jöttek be a párok 

táncolni. A zenésznek tündökölni kellett, tisztának kellett 

lennie. Figyelnünk kellett a beszédre is. A zenészeknek az 

illemtankönyvből ismernie kellett a kellemes beszédet, az 

illemtudó társalgást. Apámmal órák hosszat beszélgettünk, 

gyakoroltuk a beszédet, hogy szépen disztingváljunk. 

Májusi szerenádot is adott? 

Május elseje előtt éjszakán, az Étteremből este 8 órakor 

indultunk májusi éjjeli zenét adni. Azok a fiatalok, akik 

udvaroltak felkértek minket, hogy zenéljünk, a kiszemelt 

lány ablaka alatt. Akkor még megkérdezték a szülőket, 

hogy udvarolhatnak e a lánynak, vagy mit szólnak ahhoz a 

fiúhoz. Nem volt ám mindegy, ki kinek udvarol, mert 

tudni kell, hogy megvolt már akkor, hogy én szegény 

vagyok e vagy gazdag. Bizony megverték egymást a 

legények, ha nem oda udvarolt, ahová való volt. Tehát 

azon a májusi éjszakán megálltunk az első háznál és 

bementünk az udvarába. Mi megálltunk az ablak alatt, a 

legények meg énekeltek. „szeretnék május éjszakáján 

letépni minden orgonát” a lány meg a függöny mögül 

leselkedett. Ha tetszett neki a fiú, vagyis elfogadta az éjjeli 

zenét, akkor meggyújtott egy gyufaszálat vagy egy 

gyertyát az ablakban. Ez volt a jel, hogy tetszett neki. 

Kinyitott az ablakot, és a fiú átnyújtotta neki azt a nagy 

csokor orgonát, amit előzőleg szedett a lánynak.  

Fontosnak tartott e, hogy a saját családjában is tovább 

vigye a szüleitől látott jó példát? 

Igen, fontosnak. A gyerekeknek is tudniuk kell, hogy mi a 

teendőjük egy családban. A fiúknak a munka, és a család 

legyen az első. A lányok tanulják meg, hogy hogyan kell a 

háztartást tisztességesen vezetni. 
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Hol kezdett el dolgozni? 

17 éves voltam, mikor elmentem Besenyszög-Palotásra az 

Állami Gazdaságba dolgozni. Ott egy murva malomban 

zsákokat szedtem le. Később 18 évesen felkerültem 

Budapestre, ahol Farkas Sándortól zenét tanultam és 

közben dolgoztam az Ikarusz gyárban Mátyásföldön. Ott a 

lemezsajtolóban voltam egy évig. Anyám hazahívott, hogy 

vállaljak közelebb munkát. Halastóra kerültem ezután 

Árkosmajorba. Ezután ismét felkerültem Budapestre. A 

Vegyi Műveket szerelő vállalatnál dolgoztam, itt 

végeztem el, a víz-, gázszerelő iskolát és vízszerelőként 

folytattam tovább a munkámat ugyanitt 22 éves koromig. 

Az 1970 években Budapesten még elvégeztem egy 

hegesztő szakmát adó iskolát, meg egy kereskedelmi 

szakközépiskolát is, ahol leérettségiztem. Egyeken 

dolgoztam a Vízműveknél, valamint mind a két TSz-ben 

is, a Petőfiben és az Új Élet TSz-ben. Hegesztettem és 

vízszerelő is voltam. Dolgoztam az Agroépszernél, 

Budapesti lakásépítő cégnél, valamint a Fővárosi 

Gázműveknél, ahol csoportvezető voltam.  

Az egyeki zenélésről mesélne e még? 

51 éve lakom itt Egyeken, és közel 2000 lakodalomban 

zenéltem ez idő alatt. Amikor én 1966-ban ide kerültem 

Egyekre, akkor engem Pócs Bandi bácsi, Veres Lajos 

bácsi meg Szanyi István bácsi pártfogolt fel, mint prímást. 

Ekkor még ők zenéltek itt Egyeken. Később muzsikáltam 

a cigánybandával is, pl. Vadász Karcsival a Kombinátba, 

de én inkább a magyar bandával zenéltem. Később 

megalakult a Pékó zenekar, legalábbis ilyen néven 

emlegetett minket a falu. Több emberrel is játszottam, így 

pl. Bodnár Karcsival, aki szaxofonon játszott, Farkas 

Jancsi „Domo”-val, Molnár Jóskával, Veres Lajos 

bácsival, aki cimbalmos volt, Szanyi Pista bácsi 

kontrással, Farkas Dezső bácsi kontrással, Horváth Lajos 

bácsi cimbalmossal, és még másokkal is. A családok 

egymásnak ajánlottak minket, hogy mi zenéljünk a 

lakodalmakba, mert én ügyeltem arra, hogy míg a 

vigaszság tart a bandából mindenki józan maradjon. Az 

apám is velünk zenélt egészen 72 éves koráig. Vonós 

zenész sajnos már csak én vagyok egyedül Egyeken. A 

nászurammal, Pente Gyulával zenélek idestova 15 éve. 

Mostanában megint hívnak házakhoz zenélni, 

születésnapokra és egyéb alkalmakra.  

Hogyan ismerkedett meg a feleségével? 

22 éves voltam, és akkor dolgoztam a Vegyi Műveknél 

Budapesten. Épp otthon voltam Ivánon, mikor eljöttek 

Egyekről a távoli rokonok, hogy meglátogassák anyámat. 

Velük jött Farkas Etel is, és nagyon megtetszett nekem a 

16 éves fiatal lány. Megtudtam, hogy Etel Hatvanban 

dolgozik, hát elmentem utána, hogy jobban megismerjem. 

Tudtam, hogy az ő apja is zenész, nem is volt a két 

családnak ellenvetése velünk szemben. Négyszer jártam 

Egyeken náluk, de a negyedik alkalommal közöltem az 

apósommal, hogy szeptember 17-én lesz az esküvőnk. A 

szülők még fiatalnak tartották a lányukat a házassághoz, 

hiszen Etel még csak 16 éves volt. Ezért nagykorúsítani 

kellett. 

Utána hol kezdték el a közös életüket? 

Egy pár hónapig Ivánon laktunk, de még ugyanabban az 

évben hazaköltöztünk Egyekre. Megvettünk a Vörösmarty 

úton egy házat. Szépen felújítottuk, majd később 

elbontottuk, és a helyébe építettünk egy nagyobbat. 1983-

ban lett kész ez a ház, amiben ma is élünk.  

Mesélne a gyermekeiről? 

1968-ban született Etel lányom, majd 1971-ben Teréz, 

utána 1980-ban Miklós fiam. Etel férjhez ment, és van egy 

kisfiúk, Bence. Teréz is férjhez ment, van 3 gyermekük, 

József, Viktória és Roland. Viktóriának, van egy kislánya, 

Hanna Izabella, aki az én dédunokám.  

Mit gondol a házasságról és az együttélésről? 

A házasság egy szent dolog, én nagyon tisztelem. 48 évet 

éltem a feleségemmel, aki sajnos 34 évig volt beteg, de az 

utolsó percig kitartottam mellette. A kezem között halt 

meg a feleségem. A mostani párom, 38 évet élt a férjével, 

neki is a keze között halt meg a férje. Tiszteljük egymást 

és mindent megbeszélünk egymással.  

Mi a jó házasság titka? 

Nem csak szeretni kell a másikat, hanem tisztelni is. 

Hogyan egyeztek meg, ki kezelje a pénz a családban? 

Én úgy tanultam otthon, hogy amit a férj keres azt le teszi 

az asztalra az asszonynak és ő ossza be.  

Fontos e a gyerekek munkára való nevelése? 

Nagyon fontos! Meg kell velük szokatni, bele kell őket 

vonni a mindennapi teendőkbe. 

Jobb vagy rosszabb világot élünk ma az ön fiatal 

korához képest? 

Egyértelműen rosszabbat. Sajnos nincs a pénznek értéke, 

hiába dolgozik érte az ember. A létbiztonság fölötti 

aggodalom felőrli az embert. 

Hogyan kapta a „Szamóca” becenevet? 

Mikor a lagzikban zenéltünk, én mindig gyümölcs tortát 

kértem, ha rá kérdeztek, hogy mit hozhatnak. Egyszer egy 

lakodalomban a házigazda hozta a tortát, jött felém az 

emberek között, közben meg kiabálta, hogy „Miklóskám, 

itt van a szamóca tortád!”. Elment a híre, hogy én ezt a 

tortát szeretem és rám is ragadt előbb utóbb a név, hogy 

„Szamóca”! 

Tölt e be valamilyen szerepet az Ön életében a hit, a 

vallás? 

Református voltam, de az esküvőnkkor átkeresztelkedtem 

katolikussá. Katolikus vallásúnak érzem magam. Nem 

vagyok templomba járó, de sohasem cserélném fel ezt a 

hitet másra.  

Van e valamilyen hobbija a zenén kívül? 

Imádok horgászni. 

Van e kedvenc nótája? 

Van nekem sok, de még sincs egy sem. Talán a „nem 

tudom az életemet hol rontottam én el.” Ez olyan köznóta, 

ezt majdnem minden harmadik ember szereti és ismeri.  

Élete során sok mindent megtapasztal az ember. Ha 

meg kellene fogalmaznia milyen életbölcsességgel, látná 

el a mai fiatalokat? 

Szeresse, tisztelje a szüleit, a testvéreit, a nagyszüleit, a 

keresztszüleit, és a barátait. Adja meg a tiszteletet az 

öregebbeknek, a falubelieknek és nem utolsó sorban saját 

magának.  

 

Köszönöm szépen az interjút Miklós bácsi.  

 

Készítette: Zeleiné Várhalmi Edit 

Adminisztrátor: Szincsákné Kovács Ágota 
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Rendőrségi hírek

A Balmazújvárosi Rendőrkapitányság az 

Egyek nagyközségen megjelenő Egyeki Hírmondó 

újságban rendszeresen kívánja tájékoztatja a lakosságot 

az elmúlt, illetve elkövetkezendő időszak kiemelendő 

köz,- illetve közlekedésbiztonsági eseményeiről, 

tendenciáiról. 

Az elmúlt időszakban nyomozó hatóságunk kiemelt 

figyelmet fordított a kábítószerek, új pszichoaktív 

anyagok, illetve ezeknek nem minősülő kábító hatású 

anyagok, szerek terjesztése elleni küzdelemre.  

Ennek eredményeként 2017. szeptember 19-én a 

rendőrök elfogták K. Gy., valamint D. L. egyeki 

lakosokat, akiknél nagyobb mennyiségű új pszichoaktív 

anyagnak minősülő zöld növényi törmelék, valamint 

kristályos állagú anyag került feltalálásra. K. Gy. a 

rendelkezésre álló adatok alapján Egyeken, illetve több 

környező településen – köztük Tiszacsegén is - terjesztett 

kábítószert, illetve új pszichoaktív anyagot, ezért őrizetbe 

vételére került sor, vele szemben hatóságunk kábítószer-

kereskedelem bűntett megalapozott gyanúja miatt 

előzetes letartóztatása mellett folytat eljárást.  

Ezen bűncselekményekkel szembeni fellépés továbbra is 

prioritást élvez, minden jogszabály adta lehetőséget 

kihasználva lépünk fel az elkövetőkkel szemben, mind a 

terjesztők, mind a fogyasztók vonatkozásában.  

A lakosság szubjektív biztonságérzetét leginkább 

veszélyeztető vagyon elleni bűncselekmények közül 

rablás elkövetésére nem került sor ebben az évben, 

lakásbetörés 8 esetben vált ismertté.   

Ezen bűncselekmények elkövetőjével szemben 

hatóságunk szintén eredményesen lépett fel.  

Ny. G. egyeki lakost 2017. október 2-án bűnügyi őrizetbe 

vette a rendőrség. A férfi a rendelkezésre álló adatok 

alapján megalapozottan gyanúsítható azzal, hogy 2017 

szeptemberében lakatlefeszítés módszerével betört az 

Egyek Nagyközség Önkormányzata tulajdonát képező 

családi házba, ahonnan fűtésrendszer tartozékokat, 

zuhanytelepet és egyéb tárgyakat tulajdonított el. A 

bíróság elrendelte a gyanúsított előzetes letartóztatását.     

Tájékoztatjuk továbbá a lakosságot, hogy a rendőri 

intézkedés alkalmával szabálysértés elkövetése miatt 

kiszabott helyszíni bírság, valamint szabálysértési 

hatóság által kiszabott pénzbírság meg nem fizetése 

esetén a bíróság által elzárásra történő átváltoztatásra 

kerül sor, melynek foganatba vétele annak 

időintervallumától függően rendőrségi fogdában, vagy 

büntetés-végrehajtási intézetben történik. Aki a 

meghatározott időpontig nem vonul be a fogvatartás 

helyére, vele szemben elővezetés, - amennyiben 

eredményre nem vezet - körözés kerül elrendelésre.    

 

Az elmúlt időszakban L. Erika egyeki 

lakossal szemben került sor körözés 

kiadására, mivel nevezett a szabálysértési pénzbírságot 

nem fizette be, amelyet a bíróság 10 nap elzárásra 

változtatott át, a fogvatartás helyére nem vonult be, a 

megkísérelt elővezetés eredményre nem vezetett. L. Erika 

körözése alapján elfogásra és a Hajdú-Bihar Megyei 

Büntetés-végrehajtási Intézetbe beszállításra került.       

A Balmazújvárosi Rendőrkapitányság a lakosok 

segítségét kéri az alábbi bűncselekmények elkövetőjének 

felderítése, az eltulajdonított értékek felkutatásának 

elősegítése érdekében.   

Lopás bűncselekmény miatt rendelt el nyomozást 

hatóságunk ismeretlen tettes ellen, aki  

- 2017. január 26-a és 2017. február 15-e között betört 

egy Egyek, Tópart utcai családi házba, ahonnan üvegajtós 

öntöttvas kandalló betétet tulajdonított el. 

- 2017. április 19-e és 2017. május 1-e között az Egyek, 

Széchenyi utcai ingatlanba betört és onnan  Slavia 630 

típusú légpuskát, melynek különös ismertető jele, hogy a 

cső a tushoz úgy került rögzítésre, hogy a gyári 

rögzítőcsavar eltávolításra került, 2 db Balser gyártmányú 

horgász kést egyikben MJ, a másikban MM monogram 

volt beleégetve, Hyunday gyártmányú DVD lejátszót, 

ismeretlen típusú hajvágógépet, barna alapon, zöld-fehér 

mintás mázas korondi káposztafőző agyag edényt 

tulajdonított el.  

- 2017. szeptember 20-a és 2017. szeptember 22-e között 

az Egyek, Deák Ferenc utcai családi házába behatolt, 

ahonnan fekete színű régi típusú képcsöves televíziót, 

villanyrezsót, rádiót, és hosszabbítókat tulajdonított el. 

Kérjük a lakosságot, hogy amennyiben a fentiekben 

említett bűncselekményekkel kapcsolatban információval 

rendelkeznek, segítsék a rendőrség munkáját, melyet 

megtehetnek személyesen az Egyek Rendőrösön, vagy 

telefonon keresztül a 112-es segélyhívó telefonszámon 

keresztül. Kérésre az információt szolgáltató személy 

kilétét bizalmasan kezeljük.  

A körzeti megbízottak fogadóórát minden hónap első 

szerdai napján 16 és 17 óra közötti időben Egyek 

Rendőrőrsön Egyek, Óvoda u. 2. szám alatt tartanak. 

Közlekedésbiztonsággal kapcsolatban felhívjuk a 

közlekedők figyelmét az ősz bekövetkeztével a 

korlátozott látási viszonyok, valamint csúszós útfelületek 

veszélyeire. A láthatóság érdekében kiemelten fontos a 

kerékpárral közlekedők járműveinek megfelelő világító 

berendezésekkel történő felszerelése, lakott területen 

kívül láthatósági mellény viselése, melyek használatára 

kollégáink közlekedési ellenőrzések során kiemelt 

figyelmet fordítanak.  

Segítségüket köszönjük! 

Balmazújvárosi Rendőrkapitányság  
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MEGTAPASZTALT NAPCSODA EGYEKEN 

 

2017. október 13-án a Katolikus Egyház ismét 

Fatimára figyelt, ahol 100 évvel ezelőtt 3 

pásztorgyermeknek megjelent 6 egymást követő 

hónap 13. napján a Szűzanya. Október 13-a az 

utolsó jelenés napja és ekkor lehetett szemtanúja 

kb. 70 000 ember annak a csodának, amelyet 

Napcsodaként emlegetnek szerte a világon. 

Ezen a napon iskolánk igazgatója Kirilla Pál és lelki 

vezetőnk Papp László atya Fatimában 

tartózkodott egy zarándok csoporttal, 

hogy iskolánk minden tanulóját és 

dolgozóját a Boldogságos Szűz Mária 

oltalmára bízza, és fohászainkat és 

kéréseinket a Szűzanya lábaihoz 

helyezzék. Ez adta az inspirációt arra, 

hogy ezt a kérést itthonról is 

megerősítsük. 

„Azt is mondom nektek: Ha ketten 

közületek valamiben egyetértenek a 

földön, és úgy kérik, megkapják 

mennyei Atyámtól. Ahol ugyanis ketten 

vagy hárman összegyűlnek a 

nevemben, ott vagyok közöttük.”  

(Mt 19,20) 

 Felkerekedtünk hát iskolánk alsó 

tagozatos diákjaival és tanáraival, hogy 

a templomban a Kis Szent Teréz 

Rózsafüzér Társulat vezetésével közös 

rózsafüzér imádságon vegyünk részt. 

Templomunkba lépve gyermeki 

bizalommal fordultunk mennyei édesanyánkhoz. 

A fatimai Szűzanyát ábrázoló szobor lábához 

mindannyian elhelyeztük szívünk kéréséit, hogy az 

imádságban egy lélekké összeforrva kérhessük a 

Szűzanya közbenjárását a zarándoklaton 

résztvevő vezetőinkkel együtt. 

A gyerekeket az alsó tagozatos munkaközösség-

vezető köszöntötte néhány gondolattal, melynek 

keretében felidézte a 100 évvel ezelőtti fatimai 

eseményeket is. Ezt követően a Kis Szent Teréz 

Rózsafüzér Társulat vezetője Marika néni 

bemutatta a gyerekeknek az „óriás” rózsafüzért és 

elmagyarázta, hogy az egyes szemekre mit 

fogunk majd imádkozni. Azt is elmondta, hogy az 

egyes tizedek között bibliai részek felolvasásával 

segíti majd a fájdalmas titkok 

megértését. A fájdalmas rózsafüzér 

segítségével Mária arcán keresztül 

szemlélhetjük Jézus Krisztus 

szenvedését. Ezen a szenvedésen 

azonban áttükröződik az isteni szeretet 

és a megváltás műve. 

Elkezdődött a közös rózsafüzér 

imádság. Felemelő érzés volt hallani a 

sok kicsi gyermeket, amint egyszerre 

mondják az Apostoli hitvallást, az Úr 

imáját, az Angyali üdvözletet és a 

Fatimai fohászokat. A fájdalmas rózsafüzér végén, 

a zarándoklaton résztvevőkért is imádkoztunk. 

Ebben a tanévben minden hónap 13. napján 

csatlakozunk mi is a rózsafüzér társulat közösségi 

imáihoz, így emlékezve a Mária jelenésekre. 2018 

januárjától pedig ezzel az imaformával kívánunk 

bekapcsolódni abba a rendezvénysorozatba, 

amely plébániánk 250. templomszentelésünk 200. 

évfordulójának tiszteletére szerveződik, hogy a 

Rózsafüzér Királynőjével együtt ünnepeljük a 

jubileumi évet. Végül megköszöntük a rózsafüzér 

társulat tagjainak, hogy közreműködésükkel 

segítették gyermekek éledező hitének 

megerősödését és a mai napon a közös ima 

erejével részesei lehettünk a fatimai 

„Napcsodának”. 

„Ott álltunk, lángolva abban a fényben, ami Isten, 

és nem égtünk el. Milyen az Isten! Nem lehet 

elmondani. Igen, mi ezt soha nem tudjuk 

elmondani.” (Francisco Marto) 

 

 

Hegyiné Molnár Katalin 

 tanítónő 
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KENDŐZETLENÜL – A SZÓRVÁNYVIDÉK KIHÍVÁSA   
 

A kisebbségi katolikus lét mindennapjairól, a 

szatmári végeken szolgáló katolikus pap örömeiről 

és nehézségeiről tett vallomást Bökő Péter, 

Fehérgyarmat plébánosa. 

A jubileumi készületet ébren tartó előadások 

tizedikén a Szent József plébánia közösségi terme 

ismét megtelt október 18-án, 5 nappal a Fatimai 

jelenés századik évfordulója után. Péter atya a 

tanúságtételt műhelymunkával fűszerezve tartotta 

meg őszinte, a hétköznapok keresztjeit nem leplező, 

megkapó előadását. 

Elsőként a szórvány fogalmát határozta meg a 

jelenlévők segítségével. Közösen egy olyan 

definíciót alkottunk, mely szerint a szórvány egy 

olyan helyzet, amelyben az ember visszaszorul, 

valamilyen módon szűkülnek a keretei. Történeti 

felvezetőjében az 1804–es évtől napjainkig 

villantotta fel az egyházmegye tündöklését és 

viharos időszakait. 1993-tól lesz a Debrecen-

Nyíregyházi egyházmegye része. 2013-ban 

megjelent egyházmegyei sematizmus adatai szerint 

a szatmári esperesi kerület több mint 100 ezer 

lakosából alig 15 ezer a katolikus. Jellemző a 

szórványra, hogy túlsúlyosan református. Nagy a 

kontraszt, hiszen a református testvéreknél 

településenként van önálló lelkész. Van olyan idilli 

helyzet is, mint Fehérgyarmaton, ahol több aktív 

lelkész szolgálja gyülekezetét. Elvárások, igények 

területén hasonlókat kívánnának katolikusaink is, 

melyek a lehetőségek, körülmények tényében, 

természetesen, nem megvalósíthatóak. Péter 

atyának a szomszédos Polgár település szülöttének, 

mint a templom árnyékában felcseperedettnek, 

normális valóság volt katolikusnak lenni. 

Feladatának végzése során óriási kihívás volt 

számára többek között az a tény, hogy nem volt 

megtapasztalható szolgálati helyén az aktív 

megjelenés az alapsejt, a család szintjén a vegyes 

házasságoknak köszönhetően nem mindig bizonyul 

szilárdnak. Hitoktatás területén az elaprózódás 

általános. Kis fős közösségekben valósítható meg a 

pasztorációs munka. Jellemző a hívekre, hogy 

ragaszkodnak saját kápolnáikhoz, ott szeretnének a 

vasárnapi szentmisén részt venni: ez a tény szintén 

az elaprózódást növeli. Meg kell küzdeni nap, mint 

nap a pesszimizmussal, a beletörődéssel is. 

Számos programot szervezett a közösségépítés 

szent feladatán ügyködve: pl. Szkólát, Bibliaórát, 

Alfa-kurzust, Felnőtt katekézist, Családi napot, 

Kereszt-kérdések alkalmait, zarándoklatot, 

Szentjánosbogár tábort, Verbita városmissziót, 200 

éves jubileumi évfordulót, a teljesség igénye nélkül. 

Ezek a rendezvények mind lehetőségek arra, hogy 

a hívek elmélyüljenek, visszacsalogassák jobbik 

énjüket, s hogy ne bújjanak el önmaguk és a jó 

Isten elől. Rendületlenül teszi a dolgát Péter atya és 

bízik abban, hogy egyre több szíveket talál a 

plébániáján is Isten, amelyek nyitottak az Ige 

befogadására. Felnyitotta tekintetünket ideális 

helyzetünkre, és kérte becsüljük meg azt. 

Dobbanjon együtt a szívünk egyházközségünkért és 

nyilvánuljon meg a közös gondolkodás tettekben! 

Adjuk át életünket Krisztusnak, s ha befogadtuk Őt, 

legyünk láthatóan katolikusok, akik embertől- 

emberig sugározzák át Krisztust hitelesen. 

Az előadás folytatásaként egy úti beszámoló 

csodás élményét osztották meg velünk a Fatimai 

zarándokok. Házigazdánk, Papp László atya, Bökő 

Péter atya és Zsatkuné Mónika abban a 

kegyelemben részesültek, hogy személyesen ott 

lehettek Fatimában a centenáriumon. Odavitték a 

mi imaszándékainkat is. Vágyakozva, várakozva 

tekintettünk elé, hogy vajon mi lett a sorsa 

megfogalmazott hálánknak, kérésünknek. 

Természetesen jó helyre kerültek: égő 

tömjénfüstként szálltak fel mennyei édesanyánkhoz, 

amint azt megtudtuk. 

A szeretetvendégség idejére minden szinten 

elfáradtunk és csordultig töltekeztünk a látottakkal 

és hallottakkal. Azért a finomságoknak, mint 

például a diótortának, még találtunk egy kis helyet!  

 

Farkas Éva tanítónő  

Fotó: Papp Ágoston 



           Zongorál Hitruc Heléna: Erre kakas, erre tyúk                                  …  Zongorál Deli Tünde Boglárka: A part alatt… 

 

Lóránt Dorottya Lilla tanárnő, Farkas Norbert, Tóth Tifani, Vágási Csenge és Nagy Dóra: Érik a szöllő… 

Énekel: Petró Dalma, zongorál: Barkóczi Zoltán                       Klarinéton játszik: Stefán Vivien, zongorál: Barkóczi Zoltán,  

                                                                                                                                               a mű címe: Románc 

cikk: 16. oldal 
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